
JEGYZŐKÖNYV, 
 

amely a 2016. március 30-án (szerdán) 
megtartott Gyermekvédelmi Internet-kerekasztal üléséről készült. 

 
 

A Kerekasztal tagjaiként jelen vannak: 
 

Dr. Koltay András NMHH, a Kerekasztal elnöke 
dr. Vass Ágnes NMHH 

Váradiné Kónya Ildikó NMHH 
dr. Baracsi Katalin Katolikus Ifjúsági és Felnőttképzési Egyesület; Magyar Jog- és 

Államtudományi Társaság 
Csiszér Gábor képviseletében Dani Bence Nemzeti Fejlesztési Minisztérium 

Infokommunikációért Felelős Államtitkárság 
dr. Csömör Magdolna Hírközlési Érdekegyeztető Tanács 

dr. Detrekői Zsuzsa Magyarországi Tartalomszolgáltatók Egyesülete 
Mikesy György Cházár András Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Központ, 

Diákotthon és Gyermekotthon 
dr. Németh Tibor Magyar Elektronikus Műsorszolgáltatók Egyesülete 

Pintér R. Róbert Egyszervolt a Magyar Gyermekkultúráért Közhasznú Alapítvány 
dr. Pócsik Ilona Önszabályozó Reklám Testület; Reklám Világszövetség; 

Médiasmart Egyesület  
Sterner Zoltán Nemzetközi Gyermekmentő Szolgálat Magyar Egyesület 

dr. Szilágyi Zsuzsanna Magyar Lapkiadók Egyesülete 
Turócziné Pesty Ágnes Öveges József Tanáregylet; Szívvel és Lélekkel 

Óvodapedagógusok Egyesülete; Tanítók Fekete István Egyesülete; Történelmi 
Egyházak Közoktatási Intézményvezetőinek Országos Egyesülete; Sík Sándor 

Tanáregylet 
 
 

Az NMHH részéről jelen vannak: 
 

Sarlós Péterné Médiatanács titkárság, főosztályvezető 
dr. Szikora Tamás Médiatanács Titkárság, jogi munkatárs 
Tarcsai Zoltán Infomédia Szabályozási Főosztály, elemző 

Czeiner Boglárka Médiatanács Titkárság munkatárs, a jegyzőkönyv vezetője 
 

Vendégként jelen van: 
 

Kőrösné Mikis Márta Informatika-Számítástechnika Tanárok Egyesülete 
Gyetven Jánosné jeltolmács 
Spinner Zoltánné jeltolmács 
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Az ülést Dr. Koltay András, a Kerekasztal elnöke 12 óra 35 perckor megnyitotta, 
köszöntötte a Kerekasztal tagjait, valamint a résztvevőket, majd megállapította a 
Kerekasztal határozatképességét. 
 
Szavazásra tette fel, hogy a Kerekasztal jegyzőkönyvének hitelesítő tagja dr. Vass 
Ágnes legyen, melyet a Kerekasztal jelenlévő tagjai egyhangúan elfogadtak. 
 
A Kerekasztal az alábbi napirendi pontok tárgyalásáról döntött: 
 

1. A konferencia tapasztalatainak átbeszélése 
2. A Kerekasztal 2016. évi tevékenységének megvitatása 
3. Egyéb 

 
 

A napirendi pontok tárgyalása 
 

1. A konferencia tapasztalatainak átbeszélése 
 

Turóczyné Pesty Ágnes, Szilágyi Zsuzsanna és Csömör Magdolna sikeresnek és 
hasznosnak értékelték a konferenciát, színvonalas és érdekes előadásokkal. Pócsik 
Ilona hozzátette, hogy a konferencia a várakozásnak megfelelően sikerült, azoknak 
szólt, akiket érint, hiszen a problémáról tudnak a pedagógusok, de a szükséges 
anyagok nem állnak rendelkezésükre. Örömét fejezte ki a magas számú résztvevő 
miatt, úgy gondolta érdemes lenne elgondolkodni azon, hogyan lehetne vidéken is 
ehhez hasonló rendezvényeket, vagy akár oktatásokat szervezni. 
Németh Tibor megköszönte az NMHH-nak a konferencia létrehozásában nyújtott 
támogatását és segítségét. Javasolta a konferencia anyagát a vidéki iskolák számára 
is eljuttatni. A konferencián hallottakat megerősítve fontosnak tartaná, ha a 
médiaértés-oktatás tananyagként kerülne be a NAT-ba, felvetette a Kerekasztal 
közreműködését ez ügyben. Turóczyné Pesty Ágnes jelezte, hogy a médiaértés-
oktatás jelenleg is szerepel a NAT-ban, de nem önálló tárgyként. Fontosnak tartaná, 
ha az iskolák honlapjára kikerülnének a témához kapcsoló hasznos linkek. Baracsi 
Katalin szerint érdemes lenne felvenni a kapcsolatot a gyermekvédelmi 
kiberbiztonsági munkacsoporttal, hogy a kutatások és tapasztalatok egyesítésével 
egy mindet magában foglaló anyag készülhessen a témában. 
 

2. A Kerekasztal 2016. évi tevékenységének megvitatása 
 
Dr. Koltay András ismertette, hogy az Óbudai Egyetem kiadványát a Kerekasztal 
tagjai hamarosan megkapják, valamint a NAIH kiadványa, a Kulcs a Net világához II. 
is elkészült. 
Felkérte a munkacsoportokat, hogy foglalják össze a 2016. második felére szóló 
problémákat, javaslataikat. 
Mikesy György a tanárok továbbképzését hangsúlyozta, szerinte minden tárgyba 
bele kellene építeni a médiaismeretet, nem külön tantárgyként tanítani. 
Sterner Zoltán elmondta, hogy a Safer Internet 2 évvel ezelőtt minden iskolának 
küldött levelet a biztonságos internetezésről, de sajnos az iskolák 80 százaléka 
válaszra sem méltatta a megkeresést, a tanárig el sem jutott az információ. Szerinte 
informatika órán kellene oktatni médiaismeretet. 
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Dani Bence megjegyezte, hogy egy 2014-es adat szerint a digitális analfabetizmus 
40 százalékos. Szerinte integrált készségfejlesztés és nagyobb számú informatikai 
oktatásra együttesen lenne szükség. A Digitális Nemzetfejlesztés Programon belül 
Digitális Jólét Program készül, melynek része a Digitális Oktatás Stratégia. Koltay 
András hozzátette, hogy a stratégiaalkotás június 30-ával lezárul, az ezzel 
kapcsolatos javaslatokat addig kell megfogalmazni. 
 
 

3. Egyéb 
 
Dr. Koltay András tájékoztatta a Kerekasztal tagjait, hogy a következő ülés pontos 
időpontját e-mailben fogják egyeztetni. 
 
Ezt követően megköszönte a részvételt, majd az ülést 13:15 órakor berekesztette. 
 
Budapest, 2016. április 18. 
 
A jegyzőkönyvet készítette: 

 
 

Czeiner Boglárka 
 
Hitelesítette:  Ellenjegyezte: 
 
 
 
 dr. Vass Ágnes Dr. Koltay András 
 a Kerekasztal tagja a Kerekasztal elnöke 


